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Plats och tid Ebelingrummet klockan 15:00-15:15 
 
Beslutande Jimmy Jansson (S), ordförande 
 Sarita Hotti (S) 

Mikael Edlund (S) 
Lars-Göran Karlsson (S) 
Marie Svensson (S) 
Jari Puustinen (M) 
Göran Gredfors (M) 
Ulf Ståhl (M) 
Arne Jonsson (C) 
Maria Chergui (V) 
Majo Brostedt (S) ersätter Maria Forsberg (V) 
Stefan Krstic (L) 
Kim Fredriksson (SD) 
Mikael Nygren (SD) 
Charlotte Elf (SD) 

 
Ersättare Nina Tuncer (S) 

Robin Tannarp (M) 
Ann Berglund (M) 
Anders Nordin (C) 
Erika Rydja Sandvik (L) 
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Övriga närvarande Bo Hellmark (KD) insynsplats 
Susanne Henning Aihonen (KD) politisk sekreterare 
Marie Ekström (M) politisk sekreterare 
Seppo Vuolteenaho (SD) politisk sekreterare 
Tommy Malm kommundirektör 
Madelene Sönnerfors nämndsekreterare 
Jessica Hänninen kommunsekreterare 
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KSKF/2022:1 
 

§ 199 
Val till kommunala uppdrag 

Förslag till beslut 
1. Nedanstående avsägelser godkänns 
 

• Henrik Rosengrens (V) avsägelse som ledamot i Kommunala rådet för 
funktionsrättsfrågor  

• Carina Janssons (FUB) avsägelse som ledamot i rådet för 
funktionsrättsfrågor arbetsutskott 

 
2. Nedanstående personer väljs till respektive uppdrag för angiven tid  
 

Kommunala rådet för funktionsrättsfrågor, från och med den 4 oktober 
2022 till och med 31 december 2022 

 
Ledamot    Vakant (V) 

   efter Henrik Rosengren (V) 
 
Kommunala rådet för funktionsrättsfrågor arbetsutskott, från och med den 4 
oktober 2022 till och med 31 december 2022 
 
Ledamot   vakant  
   efter Carina Jansson (FUB)   

_____ 
 
Beslutet skickas till: 
De valda, för kännedom 
De entledigade, för kännedom 
Berörda organ, för åtgärd 
Politikerarvoden, för åtgärd 
Lex support, för åtgärd 
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KSKF/2021:346 
 

§ 200 
Utbetalning av partistöd för perioden 15 oktober - 31 
december 2022 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Partistöd betalas ut för perioden 15 oktober-31 december, 2022 enligt 

följande: 
 
Socialdemokraterna  302 736 
Sverigedemokraterna 199 920 
Moderaterna  154 224 
Vänsterpartiet    85 680 
Liberalerna  51 408 
Centerpartiet  62 832 
Miljöpartiet     51 408 
Kristdemokraterna    62 832 

 

Ärendebeskrivning 
Partistöd betalas ut till politiska partier för att stärka deras ställning i den kommunala 
demokratin. Bestämmelser om kommunalt partistöd finns i kommunallagen 4 kapitlet, 
29–32 §§. Kommunfullmäktige har därutöver antagit regler för partistödet i Eskilstuna 
kommun. Av reglerna framgår att partistödet ska betalas ut till varje parti som är 
representerat i kommunfullmäktige, dels i form av ett grundstöd, dels i form av ett 
mandatbundet stöd. Från och med 1 januari, 2023, gäller sedan nya regler för partistöd 
i Eskilstuna kommun. 
 
Partistödet baseras enligt nuvarande regler på prisbasbeloppet för föregående år (år 
2021 i detta fall och beloppet är 47 600 kr). Grundstödet betalas ut med 3,0 
prisbasbelopp per parti och år och det mandatbundna stödet med 1,2 prisbasbelopp 
per mandat och år. Utbetalningen av partistödet delas upp på två tillfällen per år, med 
undantag för valår då utbetalningarna delas upp på tre tillfällen.  
 
Mottagarna av kommunalt partistöd (de politiska partierna) ska årligen lämna in en 
skriftlig redovisning till kommunfullmäktige som visar hur partistödet har använts. 
Redovisningen ska avse hela året och lämnas in till kommunfullmäktige senast den 30 
juni året efter det år som redovisningen avser. Redovisningen ska åtföljas av en 
särskild granskningsrapport.  
 
Beslut om utbetalning av partistöd ska tas av kommunfullmäktige. 
Kommunfullmäktige får då besluta att stoppa fortsatta utbetalningar till ett parti som 
inte lämnat in redovisningen eller granskningsrapporten i tid. Fortsatta utbetalningar 
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kan däremot inte stoppas med hänvisning till redovisningens innehåll, till exempel om 
partistödet har använts till ett annat ändamål än vad som anges i kommunallagen eller 
kommunens regler.  
 

Beslut om partistöd för år 2022 
Eftersom det är val till kommunfullmäktige år 2022 ska beslut och utbetalning av 
partistödet ske vid tre tillfällen.  

• Stöd för perioden 2022-01-01—2022-06-30 beslutades av kommunfullmäktige 
den 15 december 2021, § 275, och betalades ut i januari 2022.  

• Stöd för perioden 2022-07-01—2022-10-14 ska beslutades av 
kommunfullmäktige i juni 2022 och betalades ut i juli 2022.  

• Stöd för perioden 2022-10-15—2022-12-31 ska beslutas av 
kommunfullmäktige i oktober 2022 och betalas ut i november 2022. Det 
beslutet baseras på den nya mandatfördelningen i kommunfullmäktige efter 
valet. Det nyvalda kommunfullmäktige tillträder den 15 oktober. 

 
Kommunfullmäktige ska nu således besluta om partistöd för perioden 2022-10-15—
2022-12-31. Det finns åtta partier i kommunfullmäktige och samtliga ledamotsplatser 
är tillsatta. Samtliga partier har kommit in med redovisning och granskningsrapport 
för år 2021 i tid.  
 
Grundstödet uppgår under 2022 till 142 800 kr per parti. Av detta betalades 50 
procent (71 400 kr) ut i januari. Resterande delar betalades ut med 30 procent (42 840 
kr) i juli och 20 procent (28 560 kr) betalas ut i november.  
 
Grundstödet ska, enligt kommunens regler, utbetalas även till ett parti som upphört att 
vara representerat i kommunfullmäktige. Det betalas då ut under tolv månader efter 
det att representationen har upphört. Denna bestämmelse tillämpas både på ett parti 
som på grund av resultatet i ett val inte längre är representerat i kommunfullmäktige 
och på ett parti där samtliga ledamöter har avgått och någon ny ledamot inte kan 
utses.  
 
Det mandatbundna stödet betalas ut för mandat för vilket en vald ledamot är fastställd 
enligt 14 kapitlet vallagen, och därmed inte för tomma platser i kommunfullmäktige. 
 
Även det mandatbundna stödet betalades ut med 50 procent av helårsstödet i januari, 
och med 30 procent i juli och 20 procent i november. Den tredje utbetalningen 
beräknas utifrån mandatfördelningen efter valet.  
 
För perioden 15 oktober – 31 december 2022 uppgår partistödet till följande belopp 
för respektive parti: 
 
Parti Mandat Grundstöd Mandatbundet 

stöd 
Totalt 
partistöd  

Socialdemokraterna 24 28 560 274 176 302 736 

Sverigedemokraterna 15 28 560 171 360 199 920 



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-10-04 

Sida 
 

6(40) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

Moderaterna 11 28 560 125 664 154 224 

Vänsterpartiet 5 28 560 57 120 85 680 

Liberalerna 2 28 560 22 848 51 408 

Centerpartiet 3 28 560 34 272 62 832 

Miljöpartiet 2 28 560 22 848 51 408 

Kristdemokraterna 3 28 560 34 272 62 832 

Totalt 65 228 480 742 560 971 040 

 

Yrkande 

Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:267 
 

§ 201 
Utbetalning av partistöd för år 2023 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Partistöd betalas ut för år 2023 enligt följande: 

 
Socialdemokraterna  1 669 500 
Sverigedemokraterna 1 102 500 
Moderaterna     850 500 
Vänsterpartiet     472 500 
Centerpartiet     346 500 
Kristdemokraterna     346 500 
Liberalerna     283 500 
Miljöpartiet     283 500 
 

Ärendebeskrivning 
Partistöd betalas ut till politiska partier för att stärka deras ställning i den kommunala 
demokratin. Bestämmelser om kommunalt partistöd finns i kommunallagen 4 kapitlet, 
29–32 §§. Kommunfullmäktige har inför år 2023 antagit nya regler för partistöd i 
Eskilstuna kommun. Av reglerna framgår att partistöd ska betalas ut som ett 
grundstöd till varje parti som är representerat i kommunfullmäktige. Utöver 
grundstödet ska ett mandatbundet stöd och ett utbildningsstöd betalas ut till dessa 
partier.  
 
Utbetalningen av partistödet sker i förskott för ett helt år, i januari det år som stödet 
avser. Partistödet baseras på prisbasbeloppet för det år som stödet avser. 
Prisbasbeloppet för år 2023 är 52 500 kronor. Grundstödet betalas ut med 3,0 
prisbasbelopp per parti och år. Det mandatbundna stödet betalas ut med 0,6 
prisbasbelopp per mandat och år. Utbildningsstödet betalas ut med till 0,6 
prisbasbelopp per mandat och år.   
 
Mottagarna av kommunalt partistöd (de politiska partierna) ska årligen lämna in en 
skriftlig redovisning till kommunfullmäktige som visar hur partistödet har använts. 
Redovisningen ska avse hela året och ges in till kommunfullmäktige senast den 30 juni 
året efter det år som redovisningen avser. Redovisningen ska åtföljas av en särskild 
granskningsrapport.  
 
Beslut om utbetalning av partistöd ska tas av kommunfullmäktige. 
Kommunfullmäktige får då besluta att stoppa fortsatta utbetalningar till ett parti som 
inte lämnat in redovisningen eller granskningsrapporten i tid. Fortsatta utbetalningar 
kan däremot inte stoppas med hänvisning till redovisningens innehåll, till exempel om 
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partistödet har använts till ett annat ändamål än vad som anges i kommunallagen eller 
kommunens regler.  
 

Beslut om partistöd för år 2023 
Från och med 1 januari, 2023 finns nya regler för partistöd (KSKF/2022:201). Av 
beslutet framgår att kommunfullmäktige beslutar senast i december månad om 
utbetalning av partistöd för det nästkommande året. Partistödet betalas därefter  
årligen ut i förskott under januari månad för det år partistödet avser.  
  
Kommunfullmäktige ska nu således besluta om partistöd för år 2023.  
 
Det finns åtta partier i kommunfullmäktige och samtliga ledamotsplatser är tillsatta. 
Samtliga partier har kommit in med redovisning och granskningsrapport för år 2021 i 
tid.  
 
Grundstödet uppgår under 2023 till 157 500 kr per parti (3 x prisbasbeloppet 52 500 
kr). Hela denna summa betalas ut i förskott för år 2023. Utbetalningen sker i januari 
2023.  
 
Grundstöd betalas ut till ett parti som upphört att vara representerat i  
kommunfullmäktige under tolv månader efter det att representationen  
har upphört. Detta gäller under förutsättning att partiet har varit  
representerat i kommunfullmäktige under de två månader som närmast  
följer efter mandatperiodens början. 
 
Det mandatbundna stödet betalas ut för mandat för vilket en vald ledamot är fastställd 
enligt 14 kapitlet vallagen, och därmed inte för tomma platser i kommunfullmäktige. 
 
Det mandatbundna stödet uppgår till 0,6 prisbasbelopp per mandat i  
kommunfullmäktige, dvs. 31 500 kr per mandat för år 2023. 
 
Utbildningsstödet uppgår till 0,6 prisbasbelopp per mandat i kommunfullmäktige, dvs. 
31 500 kr per mandat för år 2023. 
 
Partistöd betalas ut för år 2023 med följande belopp för respektive parti: 
 

Parti Mandat Grundstöd Mandat- 
bundet stöd 

Utbildnings-
stöd 

Totalt 
partistöd  

Socialdemokraterna 24 157 500 756 000 756 000 1 669 500 

Sverigedemokraterna 15 157 500 472 500 472 500 1 102 500 

Moderaterna 11 157 500 346 500 346 500 850 500 

Vänsterpartiet 5 157 500 157 500 157 500 472 500 

Centerpartiet 3 157 500 94 500 94 500 346 500 

Kristdemokraterna 3 157 500 94 500 94 500 346 500 

Liberalerna 2 157 500 63 000 63 000 283 500 

Miljöpartiet 2 157 500 63 000 63 000 283 500 

Totalt 65 1 260 000 2 047 500 2 047 500 5 355 000 
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Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:287 
 

§ 203 
Avsiktsförklaring avseende förvärv av tomträtten för 
Hotell Eskilstuna samt markanvisning av byggrätter 
för en fullstor fotbolls- och eventhall 

Beslut 
1. Avsiktsförklaring avseende förvärv av tomträtten för Hotell Eskilstuna samt 

markanvisning av byggrätter för en fullstor fotbolls- och eventhall godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun förvärvade Hotell Eskilstuna i april 2019. Ett syfte var att ge 
kommunen mark i anslutning till entrén till staden för att möjliggöra utveckling av 
idrottsområdet. Andra skäl var att möjliggöra bättre trafiklösningar kring in- och 
utfarter till golfbanan och till Ekängens idrotts- och handelsområde. 
 
I april 2020 beslutade kommunstyrelsen att Hotell Eskilstuna ska ingå i en 
registerfastighet som upplåts med tomträtt. Kommunstyrelsens beslut innebar att 
tomträtten utöver Hotell Eskilstuna även skulle inrymma en yta inom Ekängens 
idrottsområde där en fullstor konstgräsplan för fotboll skulle anläggas. Förvärvaren av 
tomträtten skulle bekosta och bygga konstgräsplanen. Syftet var att 
hotellverksamheten skulle stärka Ekängens idrottsprofil. 
 
I syfte att hitta en lämplig tomträttsinnehavare har förvaltningen fört diskussioner med 
ett antal intressenter. Som ett led i detta arbete tecknade kommunen och en intressent 
bestående av bolagen Vilsta Sporthotell Eskilstuna AB och Nellsa AB ett optionsavtal 
som innebar att denna intressent under en viss tid fick ensamrätt om att förhandla om 
förvärv av tomträtten för Hotell Eskilstuna. Intressenten har därefter uttryckt en 
önskan att uppföra en fullstor fotbolls- och eventhall istället för en konstgräsplan. 
Intressentens ambition är att skapa ett unikt koncepthotell som bygger på Eskilstunas 
musik och idrottshistoria i kombination med en fullstor fotbolls- och eventhall. 
Intressenten har under arbetets gång utökats med ytterligare ett bolag och utgörs nu 
av bolagen Vilsta Sporthotell Eskilstuna AB, Nellsa AB samt Eskilstuna Custom 
Management AB. 
 
För att komma vidare i diskussionerna har kommunen och ovan nämnda bolag 
förklarat sina avsikter och träffat överenskommelse enligt vad som närmare anges i 
föreslagna avsiktsförklaring. Avsiktsförklaringen är inte juridiskt bindande. 
 
Föreslagen avsiktsförklaring innebär i sig inte andra kostnader än den arbetstid 
kommunens tjänstemän förbrukar och kostnader för enstaka, mindre, konsultarbeten 
som erfordras för de fortsatta förhandlingarna. Dessa kostnader ryms inom befintlig 
budget för fastighet och exploatering. 
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Om fortsatt arbete inom ramen för den föreslagna avsiktsförklaringen leder vidare till 
slutliga avtal innebär det att kommunen får intäkter för överlåtelsen av tomträtten för 
Hotell Eskilstuna samt för den eventuella försäljningen av tomtmark för fotbolls- och 
eventhallen. Summan av dessa intäkter beror av resultatet av kommande förhandlingar 
och därmed förknippade politiska beslut. 
 
Om fortsatt arbete leder till att fotbolls- och eventhallen byggs innebär det inte att 
kommunen är tvungen att hyra in sig i anläggningen. Dock är det troligt att 
föreningslivet har stort intresse av att hyra in sig i anläggningen och att det därmed 
kommer finnas ett tryck på kommunen att hyra in tider åt föreningslivet. Denna effekt 
kan dock komma att motverkas av att fotbolls- och eventhallen bör resultera i att Stiga 
Sports arenan får färre evenemang och därmed kan erbjuda fler tider till föreningslivet. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Marie Svensson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
 

Beslutet skickas till: 
Vilsta Sporthotell Eskilstuna AB 
Nellsa AB 
Eskilstuna Custom Management AB. 
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KSKF/2022:244 
 

§ 204 
Utredning om förutsättningar för en kommersiell 
bilpool samnyttjad mellan kommunens personal 
under arbetstid och för allmänheten öppen att 
utnyttja utanför arbetstid 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. En kommersiell bilpool införs inte. 
2. Utredningen om förutsättningar för kommersiell bilpool förklaras i och med 

detta avslutad. 
 

Reservation 
Kim Fredriksson (SD) reserverar sig mot beslutet. 
 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige behandlade den 24 november 2021 § 258 Kim Fredrikssons (SD) 
motion om fler bilpooler i Eskilstuna och beslutade bland annat att ge 
servicenämnden i uppdrag att utreda förutsättningar för en kommersiell bilpool 
samnyttjad mellan kommunens personal under arbetstid och för allmänheten öppen 
att utnyttja utanför arbetstid.  
 
Servicenämnden har kommit in med en återrapportering och föreslår efter 
utredningen att inte införa en kommersiell bilpool, bland annat med hänvisning till för 
höga merkostnader för kommunen och bristande intresse hos allmänheten. 
Kommunledningskontoret gör samma bedömning, att en kommersiell bilpool inte bör 
införas, baserat på servicenämndens utredning samt tidigare inkomna remissvar på 
motionen. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar avslag på kommunledningskontorets förslag och yrkar i 
stället att utredningen ska fortsätta enligt grundmotionens intentioner. 
 
Göran Gredfors (M) och Arne Jonsson (C) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag samt avslag på Kim Fredrikssons (SD) yrkande. 
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Propositionsordning 
Vid ställd proposition på kommunledningskontorets förslag mot Kim Fredrikssons 
(SD) yrkande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag.  
_____ 
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KSKF/2022:215, KSKF/2022:302 
 

§ 205 
Upphävande av beslut om arbetsskor samt 
revidering av kommunstyrelsens 
delegationsordning gällande rätten att besluta om 
förmån om arbetsskor 

Beslut 
1. Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att delegera rätten att 

besluta om förmån om arbetsskor till kommunstyrelsen så delegerar 
kommunstyrelsen i sin tur detta till personalutskottet genom att införa den 
rätten i kommunstyrelsens delegationsordning från och med den 20 oktober 
2022. 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktiges beslut från den 24 november 2016, § 255, om 

erbjudande om arbetsskor till personal inom vård och omsorg samt förskola, 
upphävs från och med den 20 oktober 2022. 

2. Kommunfullmäktiges beslut från den 18 februari 2018, § 4, om att erbjuda 
arbetsskor till befattningen omsorgstödjare, upphävs från och med den 20 
oktober 2022. 

3. Rätten att fatta beslut om förmån om arbetsskor delegeras till 
kommunstyrelsen. 

 

Ärendebeskrivning 
År 2016 gav personalutskottet kommunledningskontoret i uppdrag att utreda 
möjligheterna att införa arbetsskor inom vård- och omsorg samt barnomsorg. 
Utredningen resulterade i ett beslut (KSKF/2016:529) om inomhusskor riktat till vissa 
personalgrupper inom vård- och omsorgsförvaltningen samt barn- och 
utbildningsförvaltningen. Ett kompletterande beslut (KSKF/2017:682) om att erbjuda 
arbetsskor till befattningen omsorgstödjare togs av kommunfullmäktige den 18 
februari 2018.  
 
Därefter har flera av de yrkeskategorier som omfattas av beslutet uppmärksammat 
arbetsgivaren på att erbjudandet om inneskor inte motsvarar det sammantagna 
behovet av arbetsskor. Kommunledningskontoret föreslår därför att upphäva tidigare 
beslut och samtidigt delegera rätten att besluta om förmånen arbetsskor till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen föreslås i sin tur delegera rätten att besluta om 
förmånen arbetsskor till kommunstyrelsens personalutskott. Det innebär också att 
kommunstyrelsens delegationsordning behöver revideras med tillägget att beslut om 
förmån om arbetsskor delegeras till personalutskottet. 
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Det är viktigt att Eskilstuna kommun är en attraktiv arbetsgivare med attraktiva och 
hållbara anställningsvillkor. Attraktiva förmåner kan underlätta kompetensförsörjning 
och bidra till nöjdare medarbetare.   

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Majo Brostedt (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:362 
 

§ 206 
Myndighetssamråd inför bildande av 
ytvattenskyddsområde Näshultasjön, Österby 
vattentäkt 

Beslut 
1. Följande handlingar i ansökan godkänns för vidare handläggning och 

remittering; 
- Förslag till ytvattenskyddsområde och skyddsföreskrifter för 

Näshultasjön, Österby vattentäkt, 2022-07-26 
- Tekniskt underlag, 2022-07-26 (maskad version) 
- Tekniskt underlag, 2022-07-26 (sekretessversion) till Sveriges 

geologiska undersökning. 
2. Eskilstuna Energi och Miljö AB:s ansökan om bildande av nytt 

ytvattenskyddsområde med tillhörande skyddsföreskrifter för Näshultasjön, 
Österby vattentäkt remitteras till berörda remissinstanser. 

3. Yttranden ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast den 13 januari 2023. 
4. Kommunledningskontoret ges i uppdrag att handlägga remitteringen och 

delegeras möjligheten att förlänga yttrandetiden om någon remissinstans skulle 
behöva det. 

5. Kommunledningskontoret delegeras rätten att bedöma vilka remissinstanser 
som ska få det tekniska underlaget tillsänt sig en maskad version eller en 
sekretessbelagd version. 

6. Kommunledningskontoret delegeras rätten att bereda återremiss till sökande 
av inkomna synpunkter från samrådet med myndigheter, nämnder och 
intresseorganisationer. 

 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna Energi och Miljö AB är huvudman för de allmänna VA-anläggningarna i 
Eskilstuna kommun och har anlagt ett nytt ytvattenverk med nytt råvattenintag i 
Näshultasjön vid Österby eftersom befintliga verket i Bälgviken har bristande 
kapacitet för att möta framtida utveckling och råvattnet inte uppfyller önskad kvalitet. 
Eskilstuna Energi och Miljö AB har tagit fram förslag till nytt ytvattenskyddsområde 
med skyddsföreskrifter. 
 
Styrelsen i Eskilstuna Energi och Miljö AB har beslutat att som sökande för 
fastställande av nytt ytvattenskyddsområde för Näshultasjön, Österby vattentäkt, till 
Eskilstuna Kommunföretag AB och kommunstyrelsen i Eskilstuna kommun föreslå 
att till berörda nämnder och myndigheter lämna bilagt samrådsunderlag. 
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Den 30 augusti 2022 beslutade Eskilstuna Kommunföretag AB att godkänna styrelsen 
för Eskilstuna Energi och Miljö AB:s beslut och att tillställa Eskilstuna kommun 
ärendet för slutligt godkännande. 
 
Kommunledningskontoret bedömer att ansökan är komplett och att förslaget kan 
remitteras till myndigheter, nämnder och intresseorganisationer.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 

Beslutet skickas till: 
Länsstyrelsen Södermanlands län 
Skogsstyrelsen 
Havs- och vattenmyndigheten 
Trafikverket 
Jordbruksverket 
Torshälla stads nämnd 
Miljö- och räddningstjänstnämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Lantbrukarnas riksförbund 
Sveriges geologiska undersökning 
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KSKF/2022:195 
 

§ 207 
Remiss av riktlinje för kvalitets- och 
verksamhetsutveckling i Eskilstuna 
kommunkoncern 

Beslut 
1. Riktlinje för kvalitets- och verksamhetsutveckling i Eskilstuna 

kommunkoncern remitteras still nämnder och styrelse, med sista svarsdag  
den 4 januari 2023. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommunkoncerns verksamheter kommer att behöva öka förbättringstakten 
för att kunna klara framtida utmaningar och nå hållbara och jämställda resultat. 
Riktlinjen syftar till att öka förbättringstakten och få än bättre effekt av kvalitets- och 
verksamhetsutvecklingen inom Eskilstuna kommunkoncern.  
 
Riktlinjen bygger på en internutredning från januari 2020, beredningar i alla bolags- 
och förvaltningsledningar från december 2021 till april 2022 samt forskning som 
sammanställts i en extern konsultrapport daterad 17 maj 2022. Riktlinjen kompletteras 
med en utvecklingsplan som syftar till att stärka förbättringskulturen och kompetensen 
samt senare även tillämpningsanvisningar med arbetssätt, metoder och verktyg. 
Utvecklingsplanen bygger på forskning som visar att framgångsrika verksamheter har 
en förbättringskultur som stöds av fem principer. Befintlig värdegrund behöver därför 
revideras så att dessa principer integreras. Förslag till reviderad värdegrund kommer 
kvartal ett 2023, samtidigt som beslut om ny riktlinje för kvalitets- och 
verksamhetsutveckling. 
 
Riktlinjen föreslås remitteras till nämnder och styrelser med följande frågor:  

• Är riktlinjen för kvalitets- och verksamhetsutveckling i linje med nämndens 
eller styrelsens inriktning och behov? 

• Hur kan nämnden eller styrelsen bidra i att stärka förbättringskulturen? 

• Finns medskick eller frågor som behöver förtydligas?  
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Alla nämnder utom valnämnden 
Eskilstuna Kommunföretag AB 
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KSKF/2022:239 
 

§ 208 
Svar på remiss - Författningsförslag i promemorian 
Vistelseförbud för barn (Ds 2022:12) 

Beslut 
1. Göran Gredfors (M) förslag till yttrande antas som Eskilstuna kommuns 

yttrande över remissen Vistelseförbud för barn (Ds 2022:12). 
 

Reservation 
Maria Chergui (V) reserverar sig mot beslutet. 
 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har fått möjlighet att yttra sig över promemorian Vistelseförbud för 
barn (Ds 2022:12). Yttrandet ska vara Socialdepartementet till handa senast den 17 
oktober 2022. Yttrande har inhämtats från Socialförvaltningen via förvaltningsremiss. 
 
Utredningen har bedömt huruvida det bör införas en möjlighet för socialnämnden att, 
i skyddande syfte, begränsa enskilda barns rätt att vistas på vissa platser eller i vissa 
områden i samhället. Syftet med ett vistelseförbud är att hindra barnet från att vistas i 
en miljö som bedöms kunna påverka barnets hälsa eller utveckling negativt. 
 
Utredningen har haft i uppdrag att, oavsett ställningstagande i fråga om behov, lämna 
förslag till författningsändringar. Utgångspunkten för de förslag som lämnas ska vara 
att förebygga och förhindra att barn far illa. Insatser till barn ska i första hand ges i 
frivillig form enligt socialtjänstlagen (2001:453). Om de enskilda inte vill ta emot hjälp 
krävs i dagsläget att barnets situation blivit relativt allvarlig innan socialnämnden kan 
besluta om tvångsåtgärder med stöd av lagen (1990:52) med särskilda bestämmelser 
om vård av unga.  
 
Bedömningen som görs i utredningen är att den begränsning som vistelseförbudet 
skulle innebära i barnets grundläggande fri- och rättigheter inte är ändamålsenlig eller 
proportionerlig i förhållande till syftet att förebygga och förhindra att barn far illa. 
Enligt utredningen saknas stöd för att införande av en sådan inskränkande åtgärd 
kommer att uppnå det avsedda syftet, inte heller kan det anses vara till barnets bästa. 
Utredningen lämnar förslag på författningsändringar som skulle krävas i enlighet med 
uppdraget men står inte bakom införandet av förslagna förändringar.  
 
Socialförvaltningen ställer sig negativ till förslagen med utgångspunkt i de 
ställningstaganden som görs i remissen. Förvaltningen ser behov av verktyg för att 
kunna agera och motverka att unga utvecklar ett normbrytande beteende men det 
negativa effekterna av ett vistelseförbud bedöms vara större än de positiva.  
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Socialförvaltningen ser några effekter med negativ påverkan som är särskilt viktiga att 
lyfta som motiv till att inte införa ett vistelseförbud: 

- Att skadlig miljö utgörs av fler faktorer än en fysiskt avgränsad plats och att 
det framför allt handlar om det sociala umgänget som är rörligt och även 
digitalt.  

- Att vistelseförbud riskerar att skada förtroendet för socialtjänsten då det kan 
uppfattas vara repressivt snarare än vårdande.  

- Att vistelseförbud kommer att kräva resurser för att besluta och följa upp 
samtidigt som det kommer vara svårt att kontrollera efterlevnad. Även frågan 
om konsekvenser av överträdelse mot vistelseförbudet är otydlig.  

- Det är också värt att beakta att många ungdomar, i ett hypotetiskt scenario, 
skulle få vistelseförbud för den plats där de lever och bor.  

 
Kommunledningskontoret är positiv till att vistelseförbud har belysts för att identifiera 
eventuella verktyg för kommuner i arbetet mot att unga utvecklar ett normbrytande 
beteende. Det är viktigt att insatser som handlar om tvång bygger på fakta och 
förståelse för eventuella effekter. Kommunledningskontoret delar därför 
socialförvaltningens, och utredningens syn på att förslagen i promemorian inte når en 
bra avvägning mellan en utökning av verktyg för socialtjänsten, dess begränsade effekt 
på problemet det syftar att lösa och de negativa effekterna ett vistelseförbud riskerar 
att medföra. Utveckling av normbrytande beteende är en komplex process som 
handlar om ett samspel av risk- och skyddsfaktorer på flera nivåer som påverkar 
varandra. Vistelseförbudet är endast inriktat mot fysisk miljö vars betydelse för 
utveckling av normbrytande beteende som enskild faktor är oklar. 
 
Införande av vistelseförbud i Lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
bedöms inte vara effektivt utifrån lagens huvudsyfte utifrån samförstånd, skydd utifrån 
den enskildes behov. Utifrån detta bedömer utredningen att ett vistelseförbud inte är 
en effektiv åtgärd utifrån tvångslagstiftningens syfte att skydda. 
 
Det är positivt att frågan utretts och att det finns en samlad kunskap om 
vistelseförbudet som enskild insats och dess begränsade effekter på att förändra 
normbrytande beteenden. Därför föreslår kommunledningskontoret att Eskilstuna 
kommuns yttrande delar utredningens slutsats om att vistelseförbud inte bör införas i 
skyddande syfte och att Eskilstuna kommun inte delar förslagen om hur ett 
vistelseförbud skulle utformas i lagstiftning. Om ett vistelseförbud införs är det viktigt 
att det utvärderas inom rimlig tid för att säkerställa att insatsen går i linje med 
lagstiftningens skyddande syften.  
 
Det är viktigt att inte inskränka på barns rättigheter som uttrycks i barnkonventionen. 
Det förslag som presenteras till vistelseförbud är en social insats i syfte att skydda det 
enskilda barnet där beslut ska bygga på barnets bästa. Tvångsvård är ett stort ingrepp i 
det enskilda barnets rättigheter och bör användas restriktivt och alltid utgå från 
barnets bästa. Insatser som riktar sig mot enskilda riskfaktorer som vistelseförbud kan 
vara kontraproduktiva då det faktiskt kan innebära att flickor och pojkar samtidigt 
begränsas från positiva skyddsfaktorer i närområdet. Det påverkar socialtjänstens 
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möjligheter då främjandet av skyddsfaktorer är viktigt för att motverka utveckling av 
ett normbrytande beteende. Ett vistelseförbud kan utifrån detta riskera att minska 
socialtjänstens möjligheter till insatser utöver tvingande som kan sättas in sent i en 
negativ utveckling. Ett vistelseförbud innebär en inskränkning i barnets rörelsefrihet 
vilket bedöms kunna ha en negativ påverkan på barnets utveckling. 

Yrkanden 
Göran Gredfors (M) yrkar avslag på kommunledningskontorets förslag till yttrande 
daterat den 2 september 2022 över remissen Vistelseförbud för barn (Ds 2022:12) och 
yrkar i stället att Eskilstuna kommuns yttrande ska lyda: Eskilstuna kommun 
rekommenderar att vistelseförbud inför i Lagen med särskilda bestämmelser av vård 
av unga (LVU). Det finns en medvetenhet om riskerna enligt socialförvaltningens 
yttrande. Eskilstuna kommun anser ändå att det är viktigt att socialnämnden får 
ytterligare ett verktyg som tidigt kan fånga upp och hjälpa barn och unga som är i 
riskzonen. 
 
Jimmy Jansson (S), Marie Svensson (S), Stefan Krstic (L), Arne Jonsson (C), Lars-
Göran Karlsson (S), Jari Puustinen (M), Kim Fredriksson (SD) och Mikael Nygren 
(SD) yrkar bifall till Göran Gredfors (M) yrkande. 
 
Maria Chergui (V) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 

Propositionsordning 
Vid ställd proposition på kommunledningskontorets förslag mot Göran Gredfors (M) 
yrkande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla Göran Gredfors (M) 
yrkande. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Socialdepartementet 
Socialförvaltningen 
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KSKF/2022:245 
 

§ 209 
Svar på remiss - Ansökan om ny luftledning från 
Duvhällen i Eskilstuna kommun till Lindhult i 
Kungsörs kommun 

Beslut 
1. Eskilstuna kommun tillstyrker att Vattenfall Eldistribution AB:s ansökan 

beviljas. 

Ärendebeskrivning 
Vattenfall Eldistribution AB (VF) ansöker vid Energimarknadsinspektionen (EI) om 
koncession för ny luftledning med kapacitet om 132 kV från Duvhällens 
vindkraftspark inom Eskilstuna kommun till Lindhult i Kungsörs kommun.  
Inför ansökan har VF samrått med berörda. Eskilstuna kommun lämnade i maj 2021  
§ 94 ett yttrande (KSKF/2020:144). I yttrandet hade kommunen inget att invända mot 
att elledning skulle få uppföras och framförde att närmare villkor får hanteras vid EI:s 
beslut om koncession. 
 
Nu inlämnad ansökan till EI omfattar en ledningsdragning som huvudsakligen 
motsvarar den vid det tidigare samrådet. Ledningen passerar genom främst 
produktionsskog och åkermark. Vindkraftsparkens storlek leder till att den bör behöva 
anslutas till ett regionalt nät om 130 kV. Nät med sådan spänningsnivå anläggs 
vanligen som luftledning. Till ansökan har VF fogat naturvärdesinventering avseende 
fågelliv – örn och bivråk – samt andra djur- och växtarter. Såväl örn som bivråk har 
observerats och för att undvika eventuella störningar föreslår inventeringen att 
anläggande av ledningen sker utanför häckningstid och anpassas till förhållandena. 
Anläggningen bedöms vidare kunna utföras så att naturvärden i ett område med högt 
värde, kan bevaras. 
 
Det är av stor vikt för kommunen att lokal elproduktion möjliggörs. Ledningen är 
nödvändig för att en planerad vindkraftspark ska kunna anslutas till elnät med 
behövlig spänningskapacitet. Kommunen har därför inget att invända mot att 
inlämnad ansökan beviljas och bedömer att EI vid beslut om koncession, gör 
nödvändiga avvägningar mellan olika intressen och meddelar de villkor som kan vara 
behövliga. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
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Energimarknadsinspektionen 
Eskilstuna Kommunföretag AB/Eskilstuna Energi och Miljö Elnät AB 
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KSKF/2022:42 
 

§ 210 
Svar på motion - Utred vilka investeringar och 
kostnader som krävs för att PFAS-halterna i 
dricksvatten hamnar på den säkra sidan av de nya 
gränsvärdena 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen anses besvarad. 

Ärendebeskrivning 
Mikael Strömberg (SD) har lämnat in en motion till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 3 februari 2022 § 16 – Utred vilka investeringar och kostnader som 
krävs för att PFAS-halterna i dricksvatten hamnar på den säkra sidan av de nya 
gränsvärdena (KSKF/2022:42). 
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar:  

• Att Eskilstuna kommunfullmäktige, enligt motionens intentioner, beslutar om 
att utreda vilka investeringar som kommunen behöver göra för att säkerställa 
att PFAS-halterna i Eskilstunas dricksvatten hamnar på den säkra sidan av de 
nya gränsvärdena.  

• Att Eskilstuna kommunfullmäktige, enligt motionens intentioner, beslutar om 
att utreda hur mycket investeringarna kommer att kosta kommunen för att 
säkerställa att PFAS-halterna i Eskilstunas dricksvatten hamnar på den säkra 
sidan av de nya gränsvärdena 

 
Motionen har remitterats till Eskilstuna Kommunföretag AB som yttrat sig. 
 
PFAS (per- och polyfluorerade alternativt högfluorerade ämnen) är ett samlingsnamn 
för cirka 5 000 industriellt framställda kemikalier. De används i ett stort antal 
produkter som till exempel i brandskum och impregneringsmedel.  
 
Eskilstuna Energi och Miljö AB (EEM) yttrar sig via Eskilstuna Kommunföretag AB 
att de noga följer alla krav och rekommendationer från Livsmedelsverket. 
Regelbundna analyser av PFAS har gjorts sedan 2014 och är en del av 
egenkontrollprogrammet för dricksvatten. Samtliga resultat ligger långt under 
rekommenderade riktvärden i nuläget. Vidare deltar EEM aktivt i forskningsprojekt 
med syfte att ta fram lämpliga tekniska lösningar och följer noga utvecklingen inom 
området, i synnerhet de råd och rekommendationer som kommer från 
Livsmedelsverket.  
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För tillfället pågår dessutom ett projekt på Hyndevad vattenverk med syfte att 
förstärka förbehandling av ytvatten med nytt processteg, kemisk fällning med 
efterföljande lamellsedimentering, till en bedömd kostnad på 160 miljoner kronor. 
Även om detta steg inte syftar i första hand att ta bort PFAS förväntas en viss 
reningseffekt av PFAS som förekommer i ytvatten. Grundat på det samlade 
kunskapsläget är bedömningen och rekommendationen att det inte behövs någon mer 
djupgående utredning i egen regi än det som redovisas i EEM:s yttrande. 
 
Efter att Eskilstuna Energi och Miljö AB skickat in yttrandet har det framkommit att 
Livsmedelsverket har lagt ett förslag om nya gränsvärden för fyra PFAS ämnen (dnr 
2022/01733). I och med detta tog kommunledningskontoret kontakt med EEM för 
att de skulle ge en bild över de nya föreslagna gränsvärdena för de fyra PFAS-ämnena. 
 
EEM svarar att motionen besvarades utifrån omständigheter som gällde då, men att 
de har kännedom om de nya föreslagna gränsvärdena som kom strax efter att detta 
yttrande beslutades i styrelsen. EEM förklarar att en halt på 9,0 ng/l avser råvatten 
och baserat på analys av PFAS11 (11 ämnen). Den nya gränsen på 4 ng/l avser PFAS4 
(4 ämnen). Halter i både rå- och dricksvatten ligger under den nya gränsen som börjar 
gälla 2026. EEM följer upp utvecklingen och har inlagt i deras utvecklingsplan att ta 
fram förslag för att på sikt införa åtgärder som ökar marginalen till de nya 
gränsvärdena.  
 
EEMs slutsats blir densamma, det vill säga med hänvisning till gällande krav som avser 
analys av PFAS11 och nya krav från år 2026 som avser analys av PFAS4, ligger PFAS i 
dricksvatten under gränsvärdet. Marginalen har dock krympt och VA jobbar fortsatt 
med frågan. 
 
Kommunledningskontoret anser utifrån Eskilstuna Energi och Miljö ABs svar, som är 
grundat på det samlade kunskapsläget, att bedömningen i nuläget är att det inte 
behövs någon mer djupgående utredning i egen regi än det som redovisas i yttrandet.  
Därmed görs bedömningen att motionen anses besvarad utifrån EEMs yttrande. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Vid ställd proposition på kommunledningskontorets förslag mot Kim Fredrikssons 
(SD) bifallsyrkande till motionen finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:90 
 

§ 211 
Svar på motion - Avbryta vänortssamarbeten med 
Ryssland 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Motionen anses besvarad.  

Ärendebeskrivning 
Seppo Vuolteenaho (SD) har kommit in med en motion till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 3 mars 2022 § 38 om att avsluta vänortssamarbetet med Ryssland. 
Motionen remitterades till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Motionären yrkar att Eskilstuna kommun ska säga upp avtalet med den ryska vänorten 
Gatchina, utifrån att Ryssland startat en krigsaktion mot Ukraina och att Sveriges 
regering öppet fördömt och tagit avstånd från Rysslands agerande. Genom att avsluta 
samarbetet med Gatchina menar motionären att Eskilstuna kommun skulle ta ännu ett 
steg, utöver solidaritetshandlingar som att hissa Ukrainas flagga.  
 
Vänortsavtalet mellan Eskilstuna och Gatchina slöts 23 september, 2006. Målet var att 
utveckla ett internationellt samarbete för att förstärka demokratiska värderingar inom 
ekonomiska, vetenskapliga, tekniska, kulturella och humanitära områden. Några 
aktiviteter vänorterna emellan skedde under de första åren, men från 2012 
genomfördes inga uttalade aktiviteter, utöver viss korrespondens (inbjudningar). 
 
Mot bakgrund av situationen i Ukraina och Rysslands invasion där, skickade 
kommunfullmäktiges ordförande Ann-Sofie Wågström och kommunstyrelsens 
ordförande Jimmy Jansson ett brev till Gatchina 8 mars, 2022, om att man överväger 
att avsluta vänortssamarbetet. Gatchina svarade på detta brev 15 april, 2022, i enlighet 
med Rysslands hållning till invasionen. Kommunfullmäktiges ordförande och 
kommunstyrelsens ordförande besvarade detta brev 10 maj, 2022, för att meddela att 
Eskilstuna kommun säger upp vänortsavtalet med Gatchina. Samtliga dokument inom 
denna brevväxling finns i ärendet KSKF/2022:67.  
 
Enligt kommunstyrelsens beslut 2022-08-23 § 179 föreslås kommunfullmäktige 
besluta att Eskilstuna kommun avslutar sitt samarbete och avtal med vänorten 
Gatchina, med avslut 15 september, 2022. 
 
Kommunledningskontoret föreslår utifrån ovanstående bakgrund att motionen ska 
anses besvarad. 
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Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:169 
 

§ 212 
Anmälan av grundskolenämndens svar på 
kommunrevisionens uppföljning av granskning 
inom grundskolenämnden 2019–2021 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunrevisionens uppföljning av skolgranskning inom grundskolenämnden 
2019–2021 samt grundskolenämndens svar anmäls och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 
Kommunrevisionen har med stöd av KPMG genomfört tre granskningar av 
grundskolenämndens verksamhet under nuvarande mandatperiod. Våren 2022 har 
revisorerna följt upp vilka åtgärder som genomförts efter dessa granskningar och 
lämnat en rapport med rekommendationer till grundskolenämnden för det fortsatta 
arbetet. 
 
Det övergripande syftet med uppföljningen har varit att bedöma om nämnden genom  
sin styrning och uppföljning har vidtagit åtgärder utifrån revisionens 
rekommendationer och nämndens redovisning till revisionen.  
 
Revisorerna lämnar följande rekommendationer till grundskolenämnden 
 

• tillse att en elevs frånvaro snarast anmäls till huvudmannen då utredning av 
elevs frånvaro inletts av rektor. (7 kap. 19 a § 3 st.) 

• fortsätta ansträngningarna att ge skolenheterna bättre förutsättningar att inom 
ramen för den ordinarie undervisningen möta elevernas behov på 
organisations-, grupp- och individnivå. 

• genom systematiskt kvalitetsarbete och intern kontroll följ upp att barns och 
elevers övergångar sker på ett tryggt sätt och så att deras utveckling mot målen 
inte hindras. 

• utveckla uppföljningen och analysen av elevers frånvaro för att säkerställa att 
arbetet bedrivs enligt lag och så att förutsättning för främjande, förebygg-ande 
och åtgärdande arbete finns och bedrivs likvärdigt på varje skolenhet i 
grundskolan och gymnasieskolan (SKOLFS 2012:34, sid. 18) 

• med jämna mellanrum, i det systematiska kvalitetsarbetet eller intern kontroll, 
följa upp att utredningar, beslut och uppföljningar inom området särskilt stöd 
på varje skolenhet uppfyller kommunens riktlinjer, det vill säga Skolverkets 
allmänna råd. (SKOLFS 2014:40) 
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Grundskolenämnden har i yttrande beslutat av nämnden 31 augusti 2022 (§ 56) 
besvarat revisionens rekommendationer i uppföljningen. Kommunledningskontoret 
har tagit del av yttrandet och gör bedömningen att grundskolenämnden redogjort för 
de åtgärder som vidtagits. 
 
Grundskolenämnden konstaterar i sitt yttrande att arbetet med att utveckla arbetet i 
enlighet med kommunrevisionens granskningar tagit längre tid än beräknat på grund 
av pandemins stora påverkan på verksamheten från mars 2020 till februari 2022. Även 
tidsåtgången för implementeringen av det digitala systemet Prorenata underskattades 
och tog längre tid än beräknat. Grundskolenämnden beskriver i sitt yttrande att det 
inom alla de områden där kommunrevisionen lämnat rekommendationer nu har 
genomförts arbete för att förbättra arbetet i enlighet med rekommendationerna.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:174 
 

§ 213 
Anmälan av socialnämndens svar på 
kommunrevisionens granskning av uppföljning av 
placerade barn och ungdomar i familjehem och 
HVB-hem 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunrevisionens granskningsrapport om uppföljning av placerade barn 
och ungdomar i familjehem och HVB-hem samt socialnämndens svar anmäls 
och läggs till handlingarna.  

 

Ärendebeskrivning 
Kommunrevisionen har med stöd av KPMG genomfört en granskning av 
socialnämndens uppföljning av placerade barn och ungdomar i familjehem och HVB-
hem. Syftet med granskningen var att bedöma om kommunen har en fungerande 
uppföljning avseende placerade barns skolgång och hälsa.  
 
Revisionen lämnade efter sin granskning tre rekommendationer till socialnämnden:  

• Säkerställa att ett aktivt och systematiskt kvalitetsarbete bedrivs i syfte att 
fortlöpande utveckla och säkra verksamhetens kvalitet. Bland annat genom att 
säkerställa rutiner och följsamhet mot rutiner avseende:  

- Hälsoundersökning/läkarundersökning genomförs innan placering  

- Vårdplan utformas innan placering  

- Genomförandeplan finns och uppdateras  

- Konsultationsdokument avseende hälsa samt skola används vid 
uppföljning  

• Kartlägga bakgrunden till att placerade barns återupptagna skolgång tagit 
längre tid än 15 dagar och säkerställa genom uppdaterade rutiner och 
egenkontroller att denna tid minskas.  

• Utforma samverkansrutiner och arbetsprocesser mellan skolnämnderna och 
socialnämnden för att säkerställa obruten skolgång. 

 
Socialnämnden har i yttrande beslutat av nämnden 30 augusti 2022 (§ 62) besvarat 
samtliga rekommendationer. Kommunledningskontoret har tagit del av yttrandet och 
gör bedömningen att socialnämnden bemött rekommendationerna samt redogjort för 
de åtgärder som det arbetas med. Socialnämnden beskriver bland annat en förstudie 
som gjorts på socialförvaltningen där det framkom ett behov av att stärka samarbetet 
mellan flera nämnder gällande obruten skolgång. Detta går i linje med de brister som 
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kommunrevisionen identifierade. Med anledning av detta har socialförvaltningen, 
barn- och utbildningsförvaltningen samt vård- och omsorgsförvaltningen tagit fram en 
gemensam överenskommelse för hur arbete och ansvar ska se ut för att säkra att barn 
och unga i samhällsvård får en fungerande skolgång. Beslut har också tagits för att 
tillsätta en operativ arbetsgrupp med deltagare från respektive förvaltning. Detta ser 
kommunledningskontoret som mycket positivt.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 

  



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-10-04 

Sida 
 

32(40) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

KSKF/2022:176 
 

§ 214 
Anmälan av kommunstyrelsens och 
grundskolenämndens svar på revisionens 
granskning av grundskolans resurser och 
resursfördelning 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunrevisionens granskning av grundskolans resurser och 

resursfördelning samt kommunstyrelsens och grundskolenämndens svar läggs 
till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 
De förtroendevalda revisorerna har med stöd av KPMG granskat om kommunens 
styrning är ändamålsenlig vad gäller att ge skolenheterna förutsättningar att erbjuda en 
utbildning så att eleverna i grundskolan når målen för utbildningen. Utifrån 
granskningen föreslår revisorerna följande rekommendationer: 
 

- Kommunstyrelsen rekommenderas att i sitt beredningsansvar säkerställa att 
resurser tilldelas grundskolenämnden av kommunfullmäktige, som ger 
nämnden förutsättningar att bedriva grundskoleverksamhet så att skillnader 
mellan elevers förutsättningar uppvägs och en hög måluppfyllelse nås. (1 kap. 
4 § SkolL) 

- Kommunstyrelsen och grundskolenämnden rekommenderas att säkerställa 
tillgången på ändamålsenliga lokaler som ger respektive skolenhet 
förutsättningar att i så hög grad som möjligt möta elevers behov av insatser 
inom ramen för den ordinarie undervisningen. 

 
Kommunstyrelsen uppger i sitt svar att enligt ett tidigare beslut fattat av fullmäktige 
genomför kommunledningskontoret en genomlysning av resursfördelningsmodellen 
som bedöms ge bättre förutsättningar att fördela resurserna efter barnens och 
elevernas olika förutsättningar och behov oavsett vilken skola eleven går på samt att 
en hög måluppfyllelse kan uppnås.  
 
Kommunledningskontoret arbetar med att se över lokalförsörjningsprocessen och 
tydliggöra behov, roller och ansvar med koppling till rekommendationen kring att 
säkerställa tillgången på ändamålsenliga lokaler.  
 
Grundskolenämnden har inom ramen för sitt arbete den högsta intentionen att 
fortsatt arbeta för att säkerställa tillgången på ändamålsenliga lokaler. Nämnden vill 
dock belysa nödvändigheten av att kommunledningskontoret och fastighets- och 
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exploateringsenheten i egenskap av fastighetsägare ytterst ansvarar för 
lokalförsörjningen och behöver fortsätta att ansvara för samt driva lokalförsörjningen 
framåt i den takt nämnden identifierar att behoven uppstår.  
 
Grundskolenämnden betonar granskningens slutsats att brister i resurstilldelning inte 
kan kompenseras av resursfördelningen. Nämnden menar att det funnits en brist i 
resurstilldelning de senaste åren som inte enbart kompenseras av framtida löpande 
resurstilldelning utan en korrigering av resurstilldelningen behöver göras för att fylla 
igen det glapp som uppstått under de år bakåt i tiden då nämnden inte kompenserats 
för ökade lokalkostnader. Nämnden vill betona det ganska omfattande äskande som är 
lyft i behov och prioriteringar inför budget 2023. Stora delar av detta äskande är en 
förutsättning för att återställa de resurser som de senaste åren gått till att täcka de 
ökade lokalkostnaderna.  
 
Kommunledningskontoret anser att innan ytterligare slutsatser kan dras bör 
utredningen kring resursfördelningsmodellen genomföras. Kommunledningskontoret 
påpekar att resurser tillförts grundskolenämnden för att kompensera för ökade 
lokalkostnader i Årsplan 2022.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
______ 
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KSKF/2022:289 
 

§ 215 
Firmateckning för kommunstyrelsen 

Beslut 
1. Följande personer utses att teckna kommunens firma avseende avtal, andra 

handlingar och skrivelser som beslutats av kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen samt dess utskott. Firma tecknas av förtroendevald i 
förening med tjänsteman. Delegat som fattat beslut med stöd av 
kommunstyrelsens delegationsordning får ensamt underteckna avtal och andra 
handlingar som omfattas av delegationsbeslutet oavsett om delegaten namnges 
här.   
Kommunstyrelsens ordförande Jimmy Jansson  
Kommunstyrelsens vice ordförande Sarita Hotti 
Kommunstyrelsens vice ordförande Jari Puustinen 
Kommundirektör Tommy Malm  
Finanschef Christian Berg 
Ekonomidirektör Pia Järnkvist 
HR-direktör Susanne Carlsson 
Direktör Social hållbarhet Anna-Marie Giotas Sandquist 
Näringslivsdirektör Niklas Edmark 
Kommunikationsdirektör Eva Norberg 
Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Administrativ direktör Lena Lundberg 
Förhandlingschef Elina Orädd 
Fastighet- och exploateringschef Rickard Ålund 
Markingenjör Per Idesten 
Upphandlingschef Anna Kahlbom 

 
2. Följande personer utses att teckna kommunens firma i ärenden enligt de 

finansiella riktlinjernas ram. Firma tecknas av två personer i förening.  
Kommunstyrelsens ordförande Jimmy Jansson  
Kommunstyrelsens vice ordförande Sarita Hotti  
Kommunstyrelsens vice ordförande Jari Puustinen 
Kommundirektör Tommy Malm  
Ekonomidirektör Pia Järnkvist 
Finanschef Christian Berg 
Administrativ direktör Lena Lundberg 
Ekonomichef Ingrid Bergman 
Kommunstrateg Ekonomi Victor Lund 

 
3. Följande personer utses att underteckna checkar och kvittera medel på 

kommunens bank- och plusgirokonton, värdeförsändelser och liknande, samt 
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teckna kommunens firma avseende avtal gällande kortinlösen, betalväxlar och 
liknande. Firma tecknas av två personer i förening. 
Kommundirektör Tommy Malm  
Ekonomidirektör Pia Järnkvist 
Finanschef Christian Berg 
Administrativ direktör Lena Lundberg 
Ekonomichef Ingrid Bergman 
Redovisningshandläggare Helena Forsberg 
Redovisningshandläggare Helén Andersson 
Inkassohandläggare Mikael Hård 
Inkassohandläggare Josephine von Celsing 
Handläggare András Hodik 
Ekonomiadministratör Monica Holm 
Ekonomiadministratör Thomas Karlsson 
Ekonomiadministratör Rathai Thirunavukarasu 
Ekonomiadministratör Susanne Elmgart 
Upphandlingschef Anna Kahlbom 
Tf enhetschef Maria Ståhl 

 
4. Följande personer utses att underteckna delgivning från myndigheter.  

Administrativa direktören Lena Lundberg 
Kommunstrateg Andreas Lindbom 
Chefsjurist Jannicke Patricny 
Stadsjurist Måns Cederberg 
Stadsjurist Anna Forsberg 
Stadsjurist Birgitta Månsson 
Enhetschef Sara Niregård 

 
5. Följande personer utses att underteckna moms- och skattedeklarationer. 

Administrativ direktör Lena Lundberg 
Ekonomidirektör Pia Järnkvist 
Finanschef Christian Berg 
Kommunstrateg Karin Israelsson 
Fastighetsekonom Ida Ehrstrand Gredeus 
Handläggare Carina Eriksson 
Kommunstrateg Tobias Jöngren 
Ekonom Urban Risberg 
Ekonom Vincent Tchou 
Ekonom Sari Salmi Östermark 
Ekonom Josefin Söderström 

 
6. Följande personer utses underteckna begäran om utdrag ur pantbrevsregistret. 

Handläggare Helene Perbro 
Kommunstrateg Karin Israelsson 
Kommunstrateg Urban Svantesson 
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7. Följande personer utses underteckna ansökningar till Jordbruksverket. 
Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Kommunstrateg Maria Johansson 
Kommunstrateg Malin Isaksson 

 
8. Följande personer utses underteckna ansökan om och godkänna förrättning 

enligt fastighetsbildningslagen, anläggningslagen och ledningsrättslagen. 
Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Fastighet- och exploateringschef Rickard Ålund 
Kommunstrateg Karin Israelsson 
Kommunstrateg Urban Svantesson 
Exploateringsingenjör Magnus Lind 
Exploateringsingenjör Marcus Wahlström 
Markingenjör Camilla Björkman 
Markförvaltare John Källström 
Markförvaltare Therese Andersson-Rudhe 
Projektledare Harald Nordby 
Markingenjör Per Idesten 

 
9. Följande personer utses underteckna ansökan om att utta, döda eller fastställa 

pantbrev och andra inteckningar i fast egendom eller tomträtt. 
Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Fastighet- och exploateringschef Rickard Ålund 
Kommunstrateg Karin Israelsson 
Kommunstrateg Urban Svantesson 
Exploateringsingenjör Magnus Lind 
Exploateringsingenjör Marcus Wahlström 
Markingenjör Camilla Björkman 
Markförvaltare John Källström 
Markförvaltare Therese Andersson-Rudhe 
Projektledare Harald Nordby 

 
10. Följande personer utses underteckna ansökningar till Boverket. 

Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Handläggare Bengt Karlsson 
Kommunstrateg Tobias Jöngren 
Teamledare Helén Eriksson 

 
11. Följande personer utses underteckna ansökningar till Länsstyrelsen, 

Tillväxtverket, Energimyndigheten eller liknande myndigheter om bidrag till 
kommunen eller till tredje person, t.ex. LONA-bidrag, inom ramen för 
verkställighet, 
Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Kommunstrateg Maria Johansson 
Kommunstrateg Malin Isaksson 
Kommunstrateg Karin Israelsson 
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Giltighet 

1. Detta beslut gäller från och med den 4 oktober 2022. Tidigare beslut om 
firmatecknare upphör att gälla den 4 oktober 2022.  

 
2. Utdrag ur kommunstyrelsens beslutsprotokoll ska gälla som bevis för 

firmatecknare. 

Ärendebeskrivning 
Namnlistan för firmateckning (p. 5) har uppdaterats utifrån nu gällande uppdrag och 
anställningar.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Samtliga firmatecknare 
 
 
 
 

  



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-10-04 

Sida 
 

38(40) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

KSKF/2022:37, KSKF/2022:215, KSKF/2018:397, 
KSKF/2022:272, KSKF/2022:49, KSKF/2022:270, 

KSKF/2022:50 
 

§ 216 
Anmälan av delegationsbeslut 2022-10-04 

Beslut 
1. Ärendet utgår. 
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KSKF/2022:38, KSKF/2022:39, KSKF/2021:331, 
KSKF/2021:280, KSKF/2022:330 

 

§ 217 
Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2022-10-
04 

Beslut 
1. Ärendet utgår. 

_____ 
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